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2020  YILI HAZİRAN AYI FAALİYET RAPORU 
 

PROJE VE İŞ GELİŞTİRME ÇALIŞMALARI 

 

Odamızca Yürütülen Projeler 
 
Sanayiye Uzman Projesi  
 
02 Haziran 2020 tarihinde “Sanayiye Uzman Projesi” kapsamında videokonferans toplantısı 
yapılarak, proje kapsamında kullanılacak web sitesi hakkında  görüşülmüştür. 

 
3. Proses Emniyeti Sempozyumu ve Sergisi 

 
 
25 Haziran 2020 tarihinde 3. Proses Emniyeti 
Sempozyumu ve Sergisi’nin Sektör Buluşması 
Etkinliği videokonferans yöntemi ile yapılmıştır.  
 
 
 
 

 
Oda Görüşleri  
 
Haziran ayında 6 adet Oda görüşümüz ilgi Bakanlıklara ve kurumlara iletilmiştir.  
 

 02  Haziran 2020 tarihinde “Limanlardaki Tavan Ücret Belirlenmesi” konusundaki Oda 
görüşümüz TOBB’a ve Gelir İdaresi Başkanlığı’na iletilmiştir. 
 

 03 Haziran 2020 tarihinde “Büyük Endüstriyel Kazalarda Uygulanacak Dahili Acil Durum 
Planları, Hazırlıklı Olma ve Kazalara Müdahale Hakkında Tebliği Taslağı” konusundaki Oda 
görüşümüz T.C. Çevre ve Şehircilik Bakanlığı’na ve TOBB’a iletilmiştir. 
 

 04 Haziran 2020 tarihinde “Yetkili Satıcılarının Bünyelerindeki Test Sürüş Otomobilleri” 
konusundaki Oda görüşümüz Kocaeli Ticaret İl Müdürü’ne iletilmiştir. 
 

 13 Haziran 2020 tarihinde “Kamu Borçlarının Vadelendirilmesi ve Kredilendirilmesi, İşten 
Çıkarma Yasağı , Limanlarda Tavan ve Taban Ücret Belirlenmesi, Yetkili satıcılarının 
bünyelerindeki test sürüş otomobilleri, GEKAP Yönetmeliği ve Kıdem Tazminatı” 
konularındaki Oda görüşümüz TOBB Yönetim Kurulu’na iletilmiştir. 
 

 17 Haziran 2020 tarihinde “Kamu Alacakları, Kronik Hastalar, Limanlarda Tavan Ve Taban 
Ücret Belirlenmesi, GEKAP Yönetmeliği, Yetkili Satıcılarının Bünyelerindeki Test Sürüş 
Otomobilleri, vergi, mücbir sebep, Kısa Çalışma Ödeneği, Yerli Malı Tebliği ve üyelerden 
gelen 16 adet görüş” T.C. Sanayi Bakanı Sn. Mustafa Varank’a iletilmiştir. 
 

 25 Haziran 2020 tarihinde “Ajans Katılım Payı” konusundaki Oda görüşümüz T.C. Sanayi ve 
Teknoloji Bakan Yardımcısı Sn. Dr. Çetin Dönmez’e iletilmiştir. 
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PROJE VE İŞ GELİŞTİRME ÇALIŞMALARI 

 

Odamızca Hazırlanan Raporlar 
 

 Sanayi kuruluşlarının mecvut durumunu belirleme anket sonuçları raporlanmıştır. 
 

 Ekonomi ve gündeme ilişkin konu özetleri hazırlanarak Başkanlığa bilgi verilmiştir.  
 

Odamızca Düzenlenen Eğitimler  
 
Covid-19 kapsamında fabrikaların çalışma düzeni ve dikkat edilmesi gereken hususlar… 
 
Odamız ve Kocaeli İl Sağlık Müdürlüğü işbirliği ile “Covid-19 kapsamında fabrikaların çalışma 
düzeni ve dikkat edilmesi gereken hususlar” konulu seminerler dizisi, Kocaeli İl Sağlık Müdürlüğü 
ve İlçe Sağlık Müdürlükleri yetkililerinin katılımlarıyla 9 Haziran ve 12 Haziran tarihlerinde online 
(zoom uygulaması) düzenlenmiştir. Söz konusu seminerlere insan kaynakları yöneticileri, İSG 
yetkilileri ve firma yetkililerinin yoğun katılımları olmuştur. Seminerlere; Kocaeli İl Sağlık Müdürü 
Dr.Şenol Ergüney ve Halk Sağlığı Hizmetleri Bulaşıcı Hastalıklar Birim Sorumlusu Dr. Mehmet 
Yılmaz konuşmacı olarak katılmışlardır. 
 

 
 
Sipariş Ar-Ge ve Patent Lisans 

 
Odamız ve TÜBİTAK TEYDEB uzmanlarının 
işbirliği ile 12 Haziran’da TÜBİTAK Teknoloji ve 
Yenilik Destek Programları Başkanlığı (TEYDEB) 
tarafından açılan “Sipariş Ar-Ge” ve “Patent 
Lisans” konularındaki iki yeni çağrı hakkında 
online bir tanıtım toplantısı gerçekleştirilmiştir. 
Toplantıda; TÜBİTAK Bilimsel Programlar 
Başuzmanı Oğuz Özbay ve TÜBİTAK TEMEG 
Koordinatörü Dr. Alp Eren Yurtseven 
bilgilendirme yapmışlardır.  
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PROJE VE İŞ GELİŞTİRME ÇALIŞMALARI 

 
AB Bilgi Merkezi Etkinlikleri  
 
15 Haziran 2020 tarihinde, İtalyan Kalkınma ajansı destekli "İnsan Kaynakları Uzmanlarının Çok 
Boyutlu ve Çok Kültürlü Uzmanlığı" AB projesi aylık değerlendirme toplantısı yapılmıştır. 
 

İŞTİRAK EDİLEN KURULLAR VE TOPLANTILAR 

 
Pandemi nedeniyle Yönetim Kurulu Başkanı ve Odamız personelinin katılmış olduğu toplantılar 
video konferans ile yapılmıştır. 
 
Haziran   ayında Yönetim Kurulu Başkanının katılmış olduğu toplantılar;  
 

 2 Haziran 2020, Fransa Ulaştırma Eski Bakanı ve Avrupa Parlamentosu Milletvekili  Thierry 
Mariani,  Dışişleri Eski Bakan Yardımcısı Büyükelçi Istvan Szent-Ivanyi, AP Eski Milletvekili 
Bill Newton Dunn ile “Çin’in bir kuşak bir yol girişimi”ni değerlendiren video konferans 
toplantısı. 

 3 Haziran 2020, TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu yönetiminde Tarım ve Orman Bakanı 
Bekir Pakdemirli ile 365 Oda/Borsa Başkanları istişare toplantısı. 

 4 Haziran 2020, TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, Birleşik Krallık  Ankara Büyükelçisi Sir 
Dominik Chilcott ve TOBB Yönetim Kurulu üyeleri ile birlikte Brexit tartışmaları ve Covid-
19 pandemisinin finansal etkileri ve İngiltere’ye ihracatın arttırılmasına yönelik toplantı. 

 8 Haziran 2020, TOBB Yönetim Kurulu Toplantısı 

 9 Haziran 2020, İKV Yönetim Kurulu toplantısı 

 10 Haziran 2020, KOSBAŞ Yönetim Kurulu toplantısı 

 12 Haziran 2020, Bilişim Vadisi Yönetim Kurulu toplantısı 

 12 Haziran 2020, MARTEK Yönetim Kurulu toplantısı 

 15 Haziran 2020 ,Aydın Valiliği’ne atanan Kocaeli Valisi Hüseyin Aksoy’a veda yemeği  

 19 Haziran 2020, İKV Mültecilere ilişkin küresel mutabakat, Suriyeli mültecilerin kendi 
kendilerine yeterli olması için fırsatlar konulu toplatı.  

 23 Haziran 2020, Kocaeli Valisi Seddar Yavuz’a Y.K. üyeleri ile birlikte hayırlı olsun ziyareti 

 24 Haziran 2020, MARTEK TBMM Alt Komisyon toplantısı  

 25 Haziran 2020 TOBB Cam ve Cam Ürünleri Sektör Meclis toplantısı 

 25 Haziran 2020, OSB Başkanları ile Kocaeli Valisi Seddar Yavuz’a hayırlı olsun ziyareti  

 25 Haziran 2020 İKV Türkiye – Birleşik Krallık İlişkileri ve AB Süreci 
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İŞTİRAK EDİLEN KURULLAR VE TOPLANTILAR 

 
Haziran  ayında Oda Persolenin katılmış olduğu toplantılar;  
 

 09 Haziran 2020, Avrupa Yeşil Mutabakatı-Tarım İstişare Toplantısı’na Odamız İş 
Geliştirme Sorumlusu katılmıştır. 
 

 11 Haziran 2020, COVİD-19 sonrası Türkiye –AB İktisadi ve Ticari İlişkiler Toplanntısı’a 
Odamız Genel Sekreteri katılmıştır. 
 

 18 Haziran 2020 TÜRKAK Yönetim Kurulu toplantısına Odamız Genel Sekreteri katılmıştır. 
 

 19 Haziran 2020 tarihinde İKV tarafından gerçekleştirilen “Mültecilere İlişkin Küresel 
Mutabakat: Suriyeli Mültecilerin Kendi Kendilerine Yeterli Olması için Fırsatlar” konulu 
webinara Odamız İş Geliştirme Sorumlusu katılımıştır. 
 

 23 Haziran 2020 tarihinde KOÇEV toplanısına Odamız Genel Sekreteri katılmıştır. 
 

 25 Haziran 2020 tarihinde TOBB Cam ve Cam Ürünleri Sektör Meclis Toplantısı’na Odamız 
İş Geliştirme Sorumlusu katılmıştır. 

 

ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Meclis Toplantısı  
 
Kocaeli Sanayi Odası Haziran ayı meclis toplantısı T.C. Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa 
Varank’ın katılımı ile online gerkçekleşti…. 
 
Kocaeli Sanayi Odası haziran ayı Meclis toplantısı 17 Haziran 2020 tarihinde online olarak, KSO 
Meclis Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul Başkanlığında gerçekleştirildi. Meclis toplantısına konuk 
konuşmacı olarak T.C. Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank katıldı. 
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Meclis Toplantısı  
 
Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu Bakana yönelik yaptığı konuşmasında,  Kocaeli 
Sanayi Odası ve Kocaeli’nin verileri ile ekonomik faaliyetler, sektörlerin katma değerleri, ilin dış 
ticaretteki payı ve vergi gelirleri hakkında  da bilgiler aktardı. 
 
Zeytinoğlu sözlerine KSO’nun Covid-19 sürecinde gerçekleştirdiği faaliyetler hakkında 
bilgilendirmeleriyle devam etti. 
 
Bu kapsamda, Covid-19 tarama testi konusunda Kocaeli’nin pilot il seçildiğini ve Covid-19 Tanı 
Merkezi kurularak, firmaların çalışanlarına yönelik PCR testi yapıldığı bilgisini aktardı. Ayrıca Sağlık 
İl Müdürlüğü işbirliği ile KSO olarak Covid-19 kapsamında firmalara yönelik online bilgilendirme 
seminerleri düzenlediklerini söyledi. 
 
Bu süreçte, salgının ekonomik etkilerini en aza indirmek için, firmalardan gelen sorunları ivedilikle 
TOBB vasıtasıyla ilgili kurumlara ilettiklerini söyleyen Zeytinoğlu, firmalardan yönlendirilen 
sorunlar ve talepleri Bakan’a iletti.  
 
T.C. Sanayi ve Teknoloji Bakanı  Mustafa Varank, konuşmasında; Sağlık Bakanlığı ile birlikte 
Kocaeli ve Ankara’da sanayiye hizmet vermek üzere test laboratuvarları kurarak düzenli PCR 
testleri yaptıklarını ve  sanayide antikor testlerine başladıklarını belirtti. 
 
Bakan Varank, tüm paydaşlarla yakın istişare içinde, öngörülebilirliği artıracak ve işleri 
kolaylaştıracak her adımı hayata geçirmeye azami özen gösterdiklerini vurgulayarak “Pandemi 
sürecinde, Türkiye’nin uyguladığı politikalarla pek çok ülkeden olumlu yönde ayrıştığını, sağlıktan 
sanayiye, eğitimden ulaştırmaya,  kamu yönetiminin her alanında dinamik bir yönetişim anlayışını 
takip ettiklerini,  istihdamda, sosyal korumada ve finansa erişimde tarihi adımlar atıldığını,  kısa 
çalışma, nakdi ücret ve işsizlik ödeneği destekleriyle 5 buçuk milyonun üzerinde vatandaşa 14 
milyar liralık nakit kaynak aktarıldığını, Sosyal destek programları ile 6 milyondan fazla haneye 
dokunduklarını” belirtti. 
 
Kamu bankalarının, reel sektörün finansman sıkıntılarını çözmek için devreye girdiğini, güçlü yurt 
içi sanayimiz sayesinde ihtiyaç duyulan her ürünü kolayca üretebildiğimizi,  sağlık endüstrisinde 
yenilikçi ürünler geliştirerek küresel rekabette yer aldığımızı, rekor sürede ürettiğimiz yerli yoğun 
bakım solunum cihazıyla, muadillerinden üstün bir ürünü piyasaya çıkardığımızı,  tanı kitleri, aşı ve 
ilaç projeleri ile takip eden değil, takip edilen bir ülke haline geldiğimizi belirttti. 
 
Sanayide elekrik tüketimi ve maliyetleri konusuna değinerek, “Otomotiv, tekstil ve mobilya gibi 
öncü sektörler tekrar diriliyor, ekonomiye olan güven artıyor” dedi. 
 
Türkiye’de sanayinin kalbinin Kocaeli’de attığını kaydeden Varank, “14 Organize Sanayi Bölgesi, 2 
Serbest Bölge, 4 Teknopark ve Bilişim Vadisi’nden aldığınız güçle ülke kalkınmasında kritik bir rol 
oynayan Kocaeli’nin, ülkemizin en büyük sanayi işletmelerine ev sahipliği yaptığını, Kocaeli’nin 
gelişmesi demek, Türkiye’nin gelişmesi ve büyümesi demektir” dedi. 
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Meclis Toplantısı  
 
“Bakanlık olarak Kocaeli’nin potansiyelini ileriye taşıyacak her türlü projeye destek vermeye 
devam edeceklerini,  yıl başından bu yana Kocaeli’de 3 buçuk milyar liralık sabit yatırıma teşvik 
belgesi verdiklerini, bu yatırımların tamamlanmasıyla birlikte 3 bin 500 vatandaşımıza yeni iş 
kapıları açılacağını söyledi” 
 
İMES OSB’de Kalkınma Ajansının desteğiyle Uygulamalı İleri Mühendislik Mükemmeliyet 
Merkezini kuracaklarını,  16 milyon liralık  projenin 10 milyon lirasının Kalkınma Ajansı tarafından 
finanse edileceğini, projenin temelini atmak üzere ağustos ayında da Kocaeli’ne gelmeyi 
planladıklarını,  bu merkezin hayata geçmesiyle sanayinin ihtiyaç duyduğu vasıflı işgücünü 
yetiştirmek üzere yılda 2 bin kişiye eğitim verileceğini ve  firmaların yenilikçi ürün geliştirme 
kapasitesinin arttırılarak, yalın üretim ve verimlilik konularında firmalara danışmanlık desteği 
verileceğini belirtti. 
 
Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu üyelere yönelik yapmış olduğu aylık faaliyet raporu 
sunumunda konuşmasına ekonomiyi değerlendirerek başladı. (mayıs ayı ihracat-ithalat  rakamları, 
Kocaeli Gümrüklerinden alınan ilimiz ihracat- ithalat rakamları, Nisan ayı yıllık cari açık rakamları, 
mayıs ayı reel efektif döviz kuru, enflasyon verileri, Sanayi üretim rakamları, işsizlik rakamları, 
istihdam rakamları, sektörlere göre 2020 Yılı I. çeyrek büyüme oranları, bütçe gelir-gider 
rakamları, vergi gelirleri)  
 
Konuşmasının sonunda geçtiğimiz ay video konferans ile yapılan toplantılar ve görüşülen konular 
hakkında bilgi verdi. 
 
Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 
 
4. Meslek Komitesi (İşlenmiş Tarım Ürünleri ve Unlu Mamüller Sanayi Grubu)  
 

 Odamız tarafından yapılan PCR ve antikor testleri hakkında görüşüldü. 

 7 Haziran tarihi itibariyle uygulamaya konulan ithalatta gözetim uygulamasında 
tebliğindeki değişiklik hakkında görüşüldü. 

 Güvenli üretim sertifikasyon sistemi hakkında görüşüldü. 
 

7. Meslek Komitesi (Kağıt Ürünleri ve Matbaacılık Sanayi Grubu)  
 

 Kısa çalışma ödeneği ile ilgili sürecin uzamasının sıkıntıları artıracağı belirtildi. 

 Özellikle doğalgaz başta olmak üzere enerji ile ilgili önümüzdeki günlerin belirsiz olması 
kriz öncesi döneme ne zaman dönelebileceği endişesi yaratıyor. Dünyada doğalgaz 
fiyatları düşüş eğilimindeyken bizim en önemli girdi maliyetimiz olan bu fiyat dünya 
fiyatlarına çekilmezse Avrupa’ya ihracat yaparken ciddi kriz yaşanabilir. Doğalgazın TL 
olarak sabit olması bizler için çok verimli olur. Doğalgaz fiyatlarıyla ilgili Enerji 
Bakanlığı’ndan bilgi alınması ve doğalgaz maliyetlerinin ne zaman dünyadaki güncel 
fiyatlarıyla aynı düzeye geleceğinin öğrenilmesi konusunda Yönetim Kurulu’na aktarılması 
uygun bulundu. 
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Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 
 

 Enerji maliyetlerinin dünya genelinde düşmesinden kaynaklı selüloz fiyatları düştü. 

 Ambalaj sanayi tedarik zincirinde bir kopma yaşanmadığı ancak özellikle kimyasal 
tedariklerde kalite sıkıntısı yaşanabileceği belirtildi. Ambalaj sektöründe bundan sonraki 
sürece en kısa zamanda uyum gösterebilenlerin ayakta kalabileceği belirtildi. 

 İlaç sektörünün neden bu kadar büyüdüğünün sorusuna cevap bulunamadığı yine 
belirsizliklerin sıkıntı yaratabileceği belirtildi. 

 Kamu desteğinin daha iyi olması gerektiği ve bazı kısıtlamaların kaldırılarak tüm sanayiyi 
kapsaması gerektiği belirtildi. 

 Krizlerle sık sık karşılaşma yaşanabileceğinden, sanayicilerin anayasası oluşturularak kriz 
dönemlerinde sanayici neler yapabilir önceden belirlenebilir. 

 
8. Meslek Komitesi (Kömür ve Petrol Ürünleri Sanayi Grubu)  
 

 Akaryakıtta kayıt dışının önlenmesi amacıyla “ Akaryakıtta KDV’nin %1’ e indirilmesi “ 
konusunun gündeme getirilerek Yönetim Kurulu kararıyla görüş oluşturulması ve yetkili 
mercilere iletilmesi yönünde görüş birliğine varılmıştır. 

 Toplantıda ayrıca covid-19 pandemisinin sektöre etkileri konusunda görüş alışverişinde 
bulunulmuştur. 
 

9. 10. Meslek Komiteleri  (Boya ve Sanayi Gazları S.Grubu / Temel Kimyasal Ürünler S.Grubu)  
 

 Koronavirüs salgını nedeni ile yaşanan güncel sorunlar konusunda görüşüldü.  
 Sağlık Bakanlığı tarafından yayınlanan Kronik Hastalıklar Listesi ve bu konudaki Kocaeli 

Sağlık İl Müdürlüğü’nün beyanı konusunda komite üyeleri bilgilendirildi. 
 KSO öncülüğünde kurulan COVID-19 Test Merkezi konusunda bilgi aktarıldı. Bugüne 

kadar PCR testi yapılıyordu. 15.06.2020 tarihi itibari ile antikor testi yapılmaya 
başlanacak. 

 TSE tarafından verilen Güvenli Üretim Belgesi konusunda katılımcılarla bilgi paylaşıldı. 
 12 Haziran tarihinde Kocaeli Sağlık İl Müdürlüğü ile yapılacak olan COVID-19 

Bilgilendirme Semineri konusunda bilgi verildi.  
 

 Biyosidal ve kanserojen ürünlerle ilgili yeni gelişmelerin olduğu bilgisi paylaşıldı. 
Titanyumdioksitin toz olarak kullanımı yasaklandı. Sıvı formunda sorun yok. Bunların 
CLP’ye göre etiketlenmesi gerekiyor.  Sektörel etkilenmeler konusunda önceden bilgi 
sahibi olabilmek için söz konusu mevzuatların ve gelişmelerin takip edilmesi kararı verildi. 
 

 17-18 Kasım 2020 tarihine ertelenen Kocaeli Sanayi Odası 3. Proses Emniyeti 
Sempozyumu konusunda görüşüldü. 
 25 Haziran tarihinde yapılacak olan Sektör Buluşması webinarı konusunda bilgi 

aktarıldı. 
 Yurt dışı ortaklı komite üyelerinden sempozyum için konuşmacı davet edilmesi 

konusunda destek talep edildi. 
 Sempozyum konusunda güncel gelişmeler paylaşıldı. (gelen bildiriler, sempozyum 

takvimi vb.) 
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Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 
 

 Sempozyum organizatörü Artkim tarafından sempozyum ile eş zamanlı yapılacak olan 
sergi konusunda bilgi verildi.  (Online anket yazılımı, web sitesi, fuar çekilişi vb.) 

 09 Temmuz saat 10:00’da EBSO, İSO, ASO ve BTSO’nun ilgili Komiteleri ile online olarak bir 
araya gelinmesi, sektörel konularda karşılıklı fikir alış verişinde bulunulması ve 
sempozyum tanıtımının yapılması kararı alındı.  

 
11. Meslek Komitesi  (Tıbbi ve Zirai Kimyasal Ürünler Sanayi Grubu)  
 
Covid-19’un ekonomik etkileri sektörel olarak değerlendirildi. Sağlık, kimya ve ilaç sektörünün 
haziran ayı durumu hakkında bilgilendirmede bulunuldu.  

 Sağlık sektöründe, bir hastanede günde 20 civarı ameliyat olurken, nisan mayıs aylarında 
hiç olmadığı söylendi. 

*Şuan günde ortalama 8 civarında olduğu bilgisi aktarıldı. 
*Ancak, vaka sayılarında da artışın olduğu, vakaların negatife dönme sürelerinin öncesine 
göre uzadığı söylendi. 
*Vakaların iller ve bölgelere göre açıklanması ve yeni normalin ne ve nasıl olacağı hakkında 
insanların bilgilendirilmesi gerekliliği önerildi.   

 Kimya sektöründe, nisan ve mayıs aylarına göre, haziran ayında toparlanma olduğu, 
ertelenen siparişlerin de gelmeye başlandığı aktarıldı. 

*Haziran ayında normalleşmenin görüldüğü, sürecin pandemi öncesi gibi devam ettiği ancak 
sektör ithalata bağlı olduğu için tedarik, planlamada sorunlar çıkabildiği söylendi. 
*Mobilya sektörüne tanınan kredi imkanının sektöre ivme kazandırdığı bilgisi aktarıldı. 

 İlaç sektöründe, Nisan ayının ciddi kötü olduğu, mayıs ayının kısmen kötü geçtiği bilgisi 
verildi.  

*Bu aylarda bazı ürünlerin pazarının yüzde 10’lara kadar düştüğü söylendi. Haziran ayında 
biraz artışın başladığı ancak tam normalleşme görülmediği aktarıldı. 

Toplantıda, Covid-19 tedavisinde kullanılmak üzere yerli ve milli olarak üretilen Favipiravir isimli 
ilacın üretim ekibinde yer alan, Odamız 11. Meslek Grubu Üyesi olan Atabay Kimya San. Tic. 
A.Ş.’nın konuk konuşmacı olarak davet edileceği bir Meslek Grubu toplantısı yapılması konusunda 
görüş birliği oluştu. 
 
13. Meslek Komitesi  (Plastik İnşaat Malzemeleri ve Diğer Plastik Ürünler Sanayi Grubu)  
 

 Temmuz ayında yapılacak olan online Meslek Komite toplantısına 2 yeni meslek grubu 
üyesinin davet edilmesine karar verildi. 

 Odamız tarafından yapılan online eğitimlerin içerik olarak geliştirilmesi ve online eğitim 
sayısını artırılması hususunun Yönetim Kuruluna arz edilmesine karar verildi. 

 Pandemi sonrasında, meslek komite ve meclis toplantılarına online olarak da katılım 
sağlanmasının toplantılara katılım sayısının artıracağı ve verimli olacağı görüşüldü. 

 Online toplantıların faydalı olduğu bunun yanında, şirket kültürünü zayıflattığı görüşüldü. 

 TSE Güvenli Üretim Yeri Belgesi'nin firmalarda pandemi tedbirlerinin artırılmasına katkı 
sağlayacağı görüşüldü. 
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18. Meslek Komitesi  (Demir Dışı Metaller Sanayi Grubu)  
 

 Ekim ayında gerçekleşmesi planlanan LME Haftasının Koronavirüs sebebi ile iptal edildiği 
bilgisi verildi. 

 YEKDEM fiyatlarında ki artışın, Elektrik fiyatlarını da artırdığı bilgisi verildi. 

 İstihdam teşviğinin çıktığı bilgisi verildi. 

 İşten çıkartma, ücretsiz izin verme konusunda ki yasak 3 ay uzatılabilir bilgisi verildi. 
 

19. Meslek Komitesi  (Fabrikasyon Metal Ürünleri Sanayi Grubu) 
 

 Sanayi- Üniversite işbirliği kapsamında GTÜ rektörünü ziyaret programı tertiplenmesine, 

 Sanayi-Üniversite işbirliği programımıza katkıda bulunabilecek firmalardan gelecek 
verilerin bir araya getirilmesi ve bir dosya oluşturulması 

 Sanayi-Üniversite işbirliği programımıza katkıda bulunabilecek firmalardan bir havuz 
oluşturulması ayrıca proje havuzu oluşturulması, 

 Sanayi-Üniversite işbirliği programımız için ayrıca proje havuzu oluşturulmasına, projelerin 
8 Temmuz Çarşamba gününe kadar iletilmesi. 
 

23. Meslek Komitesi  (Genel Amaçlı Makine İmalatı Sanayi Grubu)  
 

 Sanayiye Uzman Projesi web sitesinin daha kullanışlı ve verimli olması için görüş ve 
öneriler toparlandı. (www.sanayiyeuzman.com) 

 Web sitesine uzman girişlerinin arttırılması için Komite Üyelerinden destek istenmesi 
konusunda fikir birliğine varıldı.  Fakat bu tanıtımdan önce giriş bölümünün 
sadeleştirilmesi kararı alındı. Bu kapsamda ufak bir ekip kurularak, söz konusu çalışmaların 
yapılması kararı verildi. 

 Uzman ve işletmelerin ön taleplerinin “www.sanayiyeuzman.com” web sitesinden 
alınması, daha sonra globalpiyasa.com’a yönlendirilmesi kararı alındı.  
 

24. ve 36. Meslek Komiteleri ( Motorlu Kara Taşıt Araçları ve Yan Sanayi Ürünleri / Motorlu 
Taşıt ve Diğer Aksesuar Ürünleri Sanayi Grupları)  
 

 Covid19 pandemi süreci sonunda AB ülkelerine, özellikle Almanya’ ya getirilen seyahat 
kısıtlamaları (14 gün karantina) büyük sıkıntılara sebep olmaktadır. İspanya ve 
Yunanistan’a açılan kapıların Türkiye’ye kapalı olması, alınan kararların politik olduğunu 
akla getirmektedir. Çünkü karşılıklı ticaret antlaşmaları, iş görüşmeleri veya teknik 
kurulum heyetlerinin 14 gün + takvimlere yayılması olanaksız görülmektedir.  Odamız 
liderliğinde DEİK, TOBB, OSD, TAYSAD veya diğer kurumlarımız ile Alman mevkidaş STK’lar 
arasında görüşmeler yapılarak ortak akıl geliştirilmelidir. 

 Meclisimize/Komitemize konuk vizyoner konuşmacı olarak önerimiz, yakın 
bağlantılarımızın olduğu Bosch Türkiye ve Ortadoğu Başkanı Steven Young olup, kendisi ile 
randevu ve irtibat konusunda memnuniyet ile yardımcı olunabileceği belirtildi. 
Bulunduğumuz süreç ve Türk–Alman ilişkilerine hakim bilgi birikimi ile Odamız üyelerine 
katkı sağlayacağı düşünülmektedir. 

 
 

http://www.sanayiyeuzman.com/
http://www.sanayiyeuzman.com/
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 Pandemi sürecinin önemli öğretilerinden biri de yerlileşmenin önemi oldu. Yabancı 
tedarikçiler ile ciddi sıkıntılar yaşanırken ana sanayimiz yerli tedarikçiler ile hiçbir sıkıntı 
yaşamadı. Yerlileşmenin teşvik edilmesi adına, aynı sektörde ithal edilen ortak otomotiv 
girdilerinin “Rekabet Öncesi işbirliği” modeli ile rakipler arası güç birleştirilerek 
yerlileşmesi yönünde güçlü adımlar atılmaya başlandı. Bu model yaygınlaştırılmalı. 

 Hurda teşviği tekrar gündeme getirilmeli, kamyon ve otobüslerin istifadesi için teşvik, ÖTV 
üzerinden değil de KDV üzerinden ve/veya araç bedeli üzerinden belirlenmiş bir katkı payı 
ile hesaplanmalıdır.  

 Bulunulan atmosferde yapılan SWAP’tan da anlaşıldığı üzere Türkiye yüzünü Çin’e çevirme 
gayretinde olduğu izlenimi vermektedir, ancak Türkiye’ nin Çin ile ticaret dengesi ciddi 
seviyede açık vermekte olup, kısa vadede bu açığın kapatılması pek mümkün 
görünmemektedir.   

 Türkiye’nin esas hedef pazarı AB’ye yöneliktir, zira Türkiye ‘ nin otomotiv ihracatının % 70 ‘ 
i AB ülkelerine yapılmaktadır. Pandemi dolayısıyla oluşan ihracat kaybının ( Yaklaşık 3,6 
Milyar US$ ) yine AB ülkeleriyle yapılacak tedarik zinciri güçlendirme ve geliştirme 
çalışmaları ile telafi edilebileceği öngörülmektedir. Bu bağlamda Almanya’nın AB dönem 
başkanlığı Türkiye için önemli fırsatlar sunmaktadır. Almanya‘ nın 1 Temmuz 2020 ‘ de 
başlayacak AB dönem Başkalığı sürecinde 1995’te AB ile Türkiye arasında imzalanan 
Gümrük Birliği (GB) anlaşmasını güncellemek için son derece uygun bir zemin 
bulunmaktadır. İş dünyası olarak ekonominin gereklerine odaklanıp, AB ülkelerindeki 
sanayi ve iş dünyası muhataplarımızla işbirliği ve diyalog fırsatlarını aramalıyız.  Bu konuda 
KSO ve İKV üzerinden ortak çalışmalar yürüterek AB Türkiye Büyükelçisi  “Sn. Christian 
Berger” görevi bırakmadan önce bir telekonferans toplantısı düzenlenebilir ve görüş & 
taleplerimiz dile getirilebilir, ayrıca TOBB vasıtasıyla taleplerimiz ilgili hükümet yetkililerine 
ulaştırılabilir.  

 Büyük oranda ihracata çalışan Otomotiv sanayinde pandemi döneminde alınan ek 
tedbirler sebebi ile üretim maliyetlerinde ciddi artışlar meydana gelmiştir. Aynı dönemde 
ağırlıklı olarak YEKDEM payından dolayı elektrik enerjisindeki birim fiyat artışı da (Mart- 
Mayıs arası) yaklaşık % 20 yi bulmuştur. Pandemi dönemindeki kısa çalışmadan dolayı 
maliyete etkisi tam olarak ölçülemeyen bu birikimler sanayimizin ihracat pazarlarındaki 
rekabet gücünü ciddi şekilde azaltacak ve üretim, ihracat, istihdam kapasitemizi olumsuz 
yönde etkileyecektir. “YEKDEM teşviklerinin diğer teşvikler gibi genel bütçe 
kaynaklarından sağlanması ile sanayinin üzerindeki yükün hafifletilmesi” hususun Odamız 
Yönetim Kurulu kararı ile ilgili makamlara iletilmesinin uygun olacağı kanaatindeyiz. 

 
25. Meslek Komitesi  (Diğer Ulaşım Araçları Bakım ve Onarım Sanayi Grubu)  

 Otomotiv yedek parça sarf malzemesi tedariği konusunda Koyaş firmasıyla çalışma 
yapılmasına karar verildi. 

  KOYAŞ’la yapılacak çalışmalar kapsamında Salı gününe kadar bütün işbirlikçi firmalara 
ulaşıp en çok sirküle ettikleri 50 parçanın listesi temin edilmesine karar verildi. 

 Yönetim kurulunda görüşülen test sürüş otomobillerinin ve servis müşterilerine ikame 
olarak verilen otomobillerin, otomobiller ikinci el olarak satılasıya kadar ÖTV ve KDV 
ödemelerinin ertelenmesiyle ile ilgili metnin Komite kararı olarak Sanayi Odası’nda 
imzalanarak Ticaret İl Müdürlüğü’ne iletilmesi için 25.Komite Başkan Yrd. Sn. Orkun 
ÖZTORUN’a iletilecek. 
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27.Meslek Komitesi (Makine Kurulum Hurda Atık Bertarafı ve Enerji Sanayi Grubu) 
 

 27. Meslek Grubu üyelerinden MASS Arıtma ve Chimirec Avrasya firmasının katılımı ile 
yapılan toplantıda TOBB ve KSO olarak pandemi konusunda yapılan çalışmalar ve verilen 
görüşler konusunda bilgi aktarıldı. Toplantıya davet edilen Anel Doğa, Exitcom ve 
Tanrıkulu firması iştirak edemedi.  

 Komite üyelerinden Atisan firması temsilcisi Sinan Sevim’in iş yoğunluğu nedeni toplantıya 
katılmadığı tespit edildi.  

 Komite üyelerine KSO öncülüğünde kurulan COVID-19 Test Merkezi konusunda 
bilgilendirme yapıldı.  

 Kocaeli Sağlık İl Müdürlüğü işbirliği ile yapılan bilgilendirme toplantıları konusunda bilgi 
paylaşıldı. 

 Grup Üyelerinde MASS Arıtma; komite üyelerine sektörel sorunlar ve pandemi sürecindeki 
durumu konusunda bilgi aktardı. İlimizde bulunan Güzeller, Plastikçiler, GEBKİM OSB’lerin 
ortak arıtma tesislerini kurduğu ve şuan işletmesini de yürüttüğü bilgisini verdi. Yurt 
dışında Türki Cumhuriyetlerde faaliyetler yürütüyor. Pandemi sürecinde sadece 1 ay kısa 
çalışma ödeneğinden faydalanmış. Ekonomik olarak zayıf olanlar bu süreçten daha fazla 
zarar görecek. Ticaret hacminin büyütülerek yeni pazarların bulunması gerekiyor.  

 Yine Grup Üyelerinde Chimirec Avrasya; komite üyelerine sektörel sorunlar ve pandemi 
sürecindeki durumu konusunda bilgi aktardı. Bu süreçte kamu ile çalışarak çarkı 
döndürmüş. Atık sektöründe mevzuata uyan ve uymayanlar arasında savaş yaşanıyor. 
Pandemi mevzuata uymayanları daha fazla etkileyecek. Bu süreçte eğitim, bakım, yangın 
tesisatlarının revizyonu gibi çalışmalar yürütülmüş ve faaliyetler hiç kesilmemiş.   

 KSO Şahabettin Bilgisu Çevre Ödülleri konusunda katılımcılar bilgilendirildi.  

 Bundan sonraki toplantının 9 Temmuz saat 15:00’de yine grup üyelerinden 5 kişinin davet 
edilerek yapılması kararı alındı.  
 

32.Meslek Komitesi (Cam ve Seramik Ürünler Sanayi Grubu) 
 

 Komite üyeleri, 2020 yılının yaşanan covid – 19 pandemisi sebebiyle sanayi acısından kayıp 
yıl olduğu belirtilerek firmaların 2021 yılı bütçe çalışmalarına da ışık tutması amacıyla 
“Pandemi sonrası Türkiye ekonomisi ve bunun sanayiciye etkisi” konulu panel 
düzenlenmesi konusunun yönetim kuruluna sunulması yönünde görüş birliğine varılmıştır. 
Etkinliğin Mafi Eğilmez, Durmuş Yılmaz, Asaf Savaş Akad ya da TOBB ETÜ üniversitesinde 
görevli ekonomistlerin katılımlarıyla ağustos – eylül aylarında gerçekleştirilmesi konusu 
ayrıca vurgulanmıştır. 
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33.Meslek Komitesi (Metal Döküm Sanayi Grubu) 
 

 Elektrik fiyatlarındaki yüksek seviye devam etmektedir. Elektrik birim fiyatları son iki yıl 
içerisinde döviz bazında artmıştır. Bu durum özellikle ihracat pazarlarında rekabetçiliğimizi 
oldukça negatif etkilemektedir. Döküm sektöründe elektrik maliyetinin payı %20 
seviyesindedir. Bu konuda sektörümüzün desteğe ihtiyacı vardır. 

 Pandeminin etkisi halen devam ederken Kısa Çalışma Ödeneğinin ideal olarak 6 ay ama en 
azından 3 ay daha devamına ihtiyaç vardır. 

 
Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu 

 
 
 
 
 
 
İcra Kurulu Toplantısı 17.06.2020 
 
 
 
 
 
 
 
 

İhtisas Komisyonları 
 
Covid-19 Komisyonu 
 
3 Haziran 2020 tarihinde online 
gerçekleştirilen toplandıta, 
komisyon toplantılarının ayda bir 
yapılmasına,  Koronavirüs 
konusunda KSO Hukuk Danışmanı 
tarafından hazırlanan hukuki 
görüşlerin web sitesinden tüm üye 
ile paylaşılmasına karar verildi.  
 
Sokağa çıkma yasağı esnasında çalışacak firmalara verilen izinler ve hastanelerin karantina 
sürecindeki farklı uygulamaları konusunda yaşanan sıkıntıların KSO Meclis Başkanı  H. Tahsin 
Tuğrul tarafından İl Pandemi Kurulu’na aktarıldığı bilgisi verildi. 
 
COVID-19 laboratuvarlarındaki dönüşüm nedeni ile PCR tarama testlerine Sağlık Bakanlığımızın 
talimatları doğrultusunda ara verildiği, Sağlık Bakanlığı’nın 8 Haziran itibari ile Eliza Testi yapmayı 
planladığı, Eliza testinin hem virüsü, hem de antikorları tespit ettiği,  bu sayede kişinin virüse karşı 
bağışıklığı olup, olmadığının anlaşılacağı hakkında bilgi paylaşıldı.  
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Sağlık Bakanlığı tarafından yayınlanan Covid-19 hastalığı için risk grubunda olan Kronik Hastalıklar 
Listesi üzerinde konuşuldu. Kamuda çalışanlardan 60 yaş ve üzerinde olanlar ile Sağlık 
Bakanlığı'nın belirlediği kronik hastalığı olanların idari izinli sayılacakları, fakat bu konunun özel 
sektörde çalışan personel için net olmadığı, Özel sektörde çalışan kronik hastalıklarda izlenecek 
yönteme ilişkin belirsizliğin giderilmesi gerektiği  paylaşıldı. 
 
Bundan sonraki süreçte sanayicileri ve çalışanlarını bilgilendirmek için webinarların 
düzenlenmesine ağırlık verilmesi konusunda karar alındı.  
  
İhtisas Komisyonlarında Görüşülen Konular 
 
 Çevre İhtisas Komisyonu  
 
04 Hazian 2020 tarihinde online 
gerçekleştirilen toplantısına Komisyon 
üyelerinin yanı sıra ; TÜBİTAK MAM Çevre 
ve Temiz Üretim Enstitüsü’nden 
Doç.Dr.Selma AYAZ, KOÜ Çevre 
Mühendisliği Bölümü’nden Prof. Dr. Sevil 
VELİ, Gebze Teknik Üniversitesi Çevre 
Mühendisliği Bölümü’nden Prof. Dr. Nihal 
BEKTAŞ, Çevre Mühendisleri Odası’ndan 
Murat SANCAK, GEPOSB Çevre Birimi’nden 
Murat TUNÇ ve Pınar HÜLÜR TUNÇ,  
Kocaeli Gebze Kömürcüler İhtisas OSB Çevre Birimi’nden Aslıhan AYDIN KOŞAR, GOSB Çevre 
Birimi’nden Funda YILMAZ ve Salih KURU, Asım Kibar OSB Çevre Birimi’nden Seda ÇAPA katıldı. 
 
Toplantıda;  
 
 Pandemi sürecinde KSO ve TOBB olarak yapılan girişimler konusunda bilgi aktarıldı.  

 KSO’nun Sağlık ve Sanayi Bakanlığı işbirliği ile GTÜ bünyesinde kurulan COVID-19 Test 
Merkezi konusunda bilgi aktarıldı. Kocaeli pilot bölge seçildiği için ilk defa ilimizde başladı. 
OSB yönetimlerinin desteği ile firmalara gidilerek çalışanlarından numune alınmakta ve 
numuneler test için GTÜ laboratuvarlarına gönderilmektedir.  Bugüne kadar PCR testi 
yapılmakta olup, önümüzdeki hafta itibari ile Sağlık Bakanlığı’nın kararı ile antikor testine 
dönülecektir.   
 Maske temini ve sokağa çıkma yasağında çalışan kritik sektörlerin izin alması konusunda 
Oda olarak yapılan çalışmalar aktarıldı. 
 %20 üzerinde ciro kaybı yaşayan tüm sektörlerin mücbir sebep halinden faydalanması 
için Oda ve TOBB olarak yapılan girişimler paylaşıldı. 
 Komisyon üyelerinden Koronavirüs konusundaki son durumları ve çalışmaları konusunda 
bilgi alındı. 
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 Çevre İhtisas Komisyonu  
 

 TSE tarafından verilmeye başlanılan “Güvenli Üretim Belgesi” konusunda bilgi aktarıldı. 
 “Atık Yönetim Planlarına” ve “Acil Eylem Müdahale Planlarına” pandemi sürecinin 
eklenmesi gerektiği bilgisi paylaşıldı. 
 Pandemi süreci başladığında sanayiciler hammadde temini (alkol, dezenfektan vb.) ve 
tedarik zinciri konusunda sorunlar yaşadığı bilgisi aktarıldı.  
 Pandemi sürecinde çıkardığımız derslerle ilgili varsa görüş ve önerilerin 10 Haziran  
Çarşamba günü öğlene kadar KSO’ya gönderilmesi kararı verildi. 
 Özel sektörde çalışan kronik hastaların çalışması ile ilgili konunun henüz netleşmediği 
bilgisi verildi. Bu konunun kötü niyetli kişiler tarafından kullanılabileceği, bundan sonra 
personel alımlarında bu konunun sorun olabileceği görüşü verildi. 
 Ulusal Pandemi Eylem Planı’nın incelenmesi ve bu planın atık yönetimi ile ilgili bölümü 
konusunda varsa görüşlerin iletilmesi kararı alındı. 

 
 26. Şahabettin Bilgisu Çevre Ödülleri konusunda bilgi aktarıldı. Ödül töreninin Eylül ayında 

yapılacağı bilgisi paylaşıldı. Ödüle başvurmayı düşünen firmalara 2 hafta kadar zaman 
tanınabilecek. 
 

 Avrupa Yeşil Anlaşması (European Green Deal) konusunda bilgi aktarıldı.  
 

 Türkiye Çevre Ajansı kurulması ile ilgili bilgi aktarıldı. EPA gibi bağımsız bir ajansın kurulmasının 
ilgili mercilerde konuşulmaya başlandığı bilgisi verildi.  

 
 Yönetmelik taslakları konusunda görüşüldü. 

 Büyük Endüstriyel Kazalarla İlgili Hazırlanacak Büyük Kaza Senaryo Dokümanı Tebliği 
Taslağı: Taslak konusunda TOBB ve Çalışma Bakanlığı’na görüş verildi. 
 Büyük Endüstriyel Kazalarda Uygulanacak Dahili Acil Durum Planları, Hazırlıklı Olma ve 
Kazalara Müdahale Hakkında Tebliği Taslağı: Taslak konusunda TOBB’a ve Çevre 
Bakanlığı’na görüş verildi. 
 Çevre Denetim Yönetmeliği hakkında görüşüldü. 
 KKDİK ve Reach ile ilgili yönetmeliklerin de revize edildiği bilgisi verildi. 
 

 2020-2021 yıllarında gerçekleştirilmesi planlanan Çevre Etkinlikleri konusunda bilgi aktarıldı. 
 IV IREMCON 02-03/04 Bükreş-Romanya / 2021 İstanbul 
 IFAT 2020  04-08/05 Münih-Almanya / 2021 Münih + İstanbul 
 Sıfır Atık Zirvesi  
 Entech Çevre Fuarı 04-07/11 İstanbul 
 Karbon Zirvesi / 10/09 İstanbul 
 26. Şahabettin Bilgisu Çevre Ödül Töreni / Eylül -2020 
 TÜRKTAY 20-21/10 Ankara 
 KSO Proses Emniyeti Sempozyumu 17-18/11.2020 Bilişim Vadisi 
TAYÇED Faaliyetleri 
 Yerlileştirme Sempozyumu 2.11.2020 / İstanbul: 2021 
 Eğitim Projesi Bahar-2020: Eylül-2020 
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 

İhtisas Komisyonlarında Görüşülen Konular 
 
Çevre İhtisas Komisyonu  
 
 Pandemi sürecinde hijyen ve temizlik nedeni ile su tüketiminin çok fazla arttığı bilgisi aktarıldı.  

 Su kaynaklarının sınırsız olmaması ve iklim değişiklikleri nedeni ile bu konunun daha da 
önem arz ettiği konusu görüşüldü.  
 Su tüketimlerinin dijital sistemler ile kontrol altına alınabileceği bilgisi verildi. Bu 
kapsamda Çevre ve Dijital Dönüşüm Komisyonu ile ortak toplantı yapılması kararı verildi. 
 Su tüketimine dikkat çekmek ve farkındalık yaratmak için 1 günlük bir panel yapılması 
kararı alındı.   
 TÜBİTAK MAM Çevre Enstitüsü Müdürü Doç Dr.  Selma Ayaz, 2009-2012 yılları arasında 
TÜBİTAK tarafından yürütülen Havza Yönetimi Projesi konusunda bilgi verdi. Bu kapsamda 
tüm Türkiye’yi kapsayan (25 havza) Havza Koruma Eylem Planları hazırlandı. Su yönetiminin 
havza bazında yapılmasının önemi vurgulandı.  
 COVID-19 kapsamında İSU, İSKİ ve BUSKİ arıtma tesislerinde giriş ve çıkış suları ile arıtma 
çamurlarında analizler yapıldığı bilgisi verildi. 
 Arıtmalarda bulunan UV’lerin COVID-19 virüsünü parçalayıp parçalamadığı konusunda 
TÜBİTAK olarak araştırmaların yapıldığı bilgisi verildi. 

 
Dış İlişkiler Komisyonu  
 
Kocaeli Sanayi Odası Dış İlişkiler 
Komisyonu ve Ticaret Bakanlığı Dubai 
Ticaret Ataşeliği işbirliğinde 
gerçekleşen “Covid-19’un Birleşik Arap 
Emirlikleri Ticareti Üzerine Etkileri” 
Toplantısı 16 Haziran’da gerçekleşti. 
Toplantı,  Kocaeli Sanayi Odası Dış 
İlişkiler Komisyonu Başkanı ve Cryocan 
Firması Yönetim Kurulu Başkanı Tekin 
Urhan’ın moderatörlüğünde, Ticaret 
Bakanlığı Dubai Ticaret Ataşesi Hasan 
Önal’ın katılımı ile gerçekleşti.  
 
Firmaların yoğun ilgisinin olduğu toplantıda Dubai Ticaret Ataşesi Hasan  Önal ticaret ile ilgili kritik 
bilgiler paylaştı. BAE ile ilgili olarak gümrük vergisi, fuarlar ve etkileri ile ürün bazında 
değerlendirmeler yaptı. Önal, BAE ticareti ile ilgili bilgiler verirken, kültürel farklılıklar ve iletişim 
yöntemleri üzerine bilgi paylaşımında bulunuldu. 
 
Sanayi ve  Dijital Dönüşüm Komisyonu 
 
Sanayi ve  Dijital Dönüşüm Komisyonu, 23 Haziran 2020 tarihinde İstanbul Sanayi Odası Dijital 
dönüşüm platformu ile toplantı gerçekleştirdi.Toplantıda;  ISO'nun Kalkınma Ajansı destekli dijiital 
projesini hakkında görüşüldü. 
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
İhtisas Komisyonlarında Görüşülen Konular 
 
 Çevre İhtisas Komisyonu ve Sanayi Dijital Dönüşüm Komisyonu Ortak Toplantısı 
 
30.06.2020 tarihinde Çevre 
Komisyonu ve Sanayi Dijital 
Dönüşüm Komisyonu ortaklığında 
yapılan toplantıda yaz aylarında 
gerçekleşen su problemine ilave 
olarak bu yıl pandeminin etkisiyle 
de daha büyük sorunlar 
yaşanabileceği konusu görüşüldü. 
Su kaynaklarının sınırsız olmaması 
ve iklim değişiklikleri nedeni ile bu 
konunun önemi hakkında görüşüldü. 
 
*Bu kapsamda; 

 Pandemi sürecinde hijyen ve temizlik nedeni ile su tüketiminin çok fazla arttığı,  

 Şuan itibari ile Kocaeli'deki barajların doluluk oranının; Yuvacık Barajı'nda %89 ve 
Namazgah Barajı'nda %65 olduğu, 

 Türkiye genelinde ise 2019 yılı Haziran ayındaki ortalama doluluk oranı %92 iken, 
şuan %64’e düştüğü,  

 Bu verilerden su tüketimi konusunda daha bilinçli olunması gerektiği sonucuna 
varıldığı, 

 Sanayici tarafından bakıldığında çoğu firmanın su tüketimlerini sadece faturalardan 
ölçtüğü, 

 Süzme sayaçlarla su tüketiminin izlenerek kontrol altına alınabileceği,  

 Su ayak izinin hesaplanmasının önemli olduğu, 

 Kurumsal firmaların su ayak izi hesaplamalarını yaptığı, 

 Su tüketimlerinin dijital sistemler ile kontrol altına alınabileceği, 

 Bu kapsamda firmaların su kullanımı konusunda farkındalık uyandırmak ve su 
ayakizi konusunda bilgi vermek amacıyla bir etkinlik düzenlenmesi, 

 Bu etkinlikte su ayak izi konusunda bilgilendirme yapılması, su geri dönüşüm ve su 
tasarrufu konusunda iyi uygulama örneklerinin paylaşılması, 

 HKTM’nin Gri Su Projesi ve TÜPRAŞ’ın Körfez Evsel Atıksu Arıtma Tesisi çıkış suyu 
Geri Kazanım Projesi’nin söz konusu etkinlikte iyi uygulama örneği olarak 
paylaşılabileceği, 

 Söz konusu etkinlikte İSU’nun da yer almasının önemli olduğu,  

 Dijital Dönüşüm Komisyonu üyeleri tarafından firmaların su tüketimleri konusunda 
mevcut durumlarını görebileceği bir yazılım oluşturulması ve bu yazılımın web 
sitesinde KSO üyelerine ücretsiz kullandırılması için çalışma yapılması, 

 Proje’nin adının “İmalata Can Suyu Katalım” olabileceği 
 
Görüşüldü. 
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
İhtisas Komisyonlarında Görüşülen Konular 
 
 Çevre İhtisas Komisyonu ve Sanayi Dijital Dönüşüm Komisyonu Ortak Toplantısı 

 

 KSO Yönetim Kurulu  Üyesi Bora Ergene  mantar uygulamalarında yaptıkları iyi uygulama 
örnekleri hakkında bilgi verdi. 

 Dijital Dönüşüm Komisyonu Başkanı  Tunç Atıl  HKTM’nin su tüketimi konusunda yaptığı 
gri su projesi konusunda bilgi aktardı. 

 Çevre Kontrol Başmühendisi   Ersoy Koca  TÜPRAŞ’ın Körfez Evsel Atıksu Arıtma Tesisi çıkış 
suyu Geri Kazanım Projesi ve diğer geri kazanım projeleri konusunda bilgi aktardı. TÜPRAŞ 
olarak kullandığı suyun %98’i geri kazanım suyundan elde ediliyor. 

 Meclis Üyesi Sedat Babalık, tarımda ve diğer alanlarda kullanılan suların otomatize 
edilebileceği konusunda bilgi paylaşıldı.  

 Meclis Üyesi  Sedat Açıldı  yağmur ve sellerden sonra Körfez’in çamur olduğu ve Sakarya 
nehri başta olmak üzere nehirlerin verimli kullanılmadığını aktardı.  
  

Sonuç olarak; 
 

1. Söz konusu etkinlikte yapılması planlanan işbirliği ile ilgili İSU Genel Müdürü ile görüşme 
yapılması (Randevu alınması konusunda Sn. Muhammet Saraç’tan destek talep edildi.) 

2. Komisyon Üyesi olan yazılım şirketleri tarafından su tüketimleri konusunda mevcut durum 
tespiti için bir yazılım yapılması ve bunun KSO Web sitesinde üyelere ücretsiz açılması 
(Bimser ve Global Piyasa’dan bu konuda çalışma yapması talep edildi.) 

3. Su tüketimine dikkat çekmek ve farkındalık yaratmak için 1 günlük bir panel yapılması (22 
Mart Su Günü’nde olabilir.) 

 

ODA GÖRÜNÜRLÜLÜK VE TANITIM FAALİYETLERİ 

 
Haftalık Oda Gazetası  
 
Odamız programlarının  haftalık olarak yer aldığı “Oda Gazetası”  hazırlanarak,  Yönetim Kurulu 
üyeleri, tüm personel ve ilgili kişilerle paylaşılmıştır. 
 
KSO Odavizyon Dergisi  
 
Her ay çıkartılan KSO Odavizyon dergimizin 165.  sayısında gündemdeki konulara yer verilerek 
Mayıs-Haziran  ayı faaliyetlerimizden 24 adet görsel, 10  adet yazılı bilgi gönderilmiş olup, 3 adet 
üyemizin röportojı yayınlanmıştır. Ayrıca bin adet derginin dağıtımı Türkiye genelinde 
gerçekleştirilmiştir.  
 
Aylık Servis Faaliyetleri  
 
Odamız çalışmalarının aylık olarak yer aldığı “Aylık Servis Faaliyetleri” kitapçığı hazırlanarak Meclis 
Üyeleri, Meslek Komitesi Başkanları ile paylaşılmış olup, ayrıca Odamız web sayfasında 
yayınlanmıştır. 
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ODA GÖRÜNÜRLÜLÜK VE TANITIM FAALİYETLERİ 
 
Basına Gönderilen Bültenler  
 
Odamız aktivite ve faaliyetlerini kamuoyuna duyurmak amacıyla Haziran ayında 6  adet basın 
bülteni yerel-ulusal-görsel ve yazılı basına gönderilmiş olup, özetleri aşağıda sunulmuştur. 
 

Konusu Tarihi 

KSO Başkanı Zeytinoğlu dış ticaret rakamlarını 
değerlendirdi 

2 Haziran 2020 

KSO Başkanı Zeytinoğlu enflasyon oranlarını 
değerlendirdi 

3 Haziran 2020 

KSO Başkanı Zeytinoğlu işsizlik oranını değerlendirdi 10 Haziran 2020 

KSO Başkanı Zeytinoğlu sanayi üretimini 
değerlendirdi 

12 Haziran 2020 

KSO Başkanı Zeytinoğlu Bütçe gerçekleşmelerini 
değerlendirdi 

15 Haziran 2020 

KSO Başkanı Zeytinoğlu kapasite kullanım oranlarını 
değerlendirdi 

24 Haziran 2020 

 
 
Haziran Ayı Odamız Sosyal Ağlarına Haber Girişleri  
Haziran ayında Odamız  facebook  sayfasına  52 adet, Odamız twitter hesabına  75 adet, 
instagram hesabına 53 adet haber girişi yapılmıştır. 
 
Odamız haziran ayında 311 defa internet haberlerinde yer almıştır. 
 
Web Sayfası   
Haziran ayında web sayfasında 59 duyuru, 12 haber girişi yapılmış olup, Web sayfamız 11.002 kez 
ziyaret edilmiştir. (Toplam Ziyaret sayısı  :  953.521) 
 
Basında KSO  
Odamız hakkında yazılı, görsel ve sosyal medyada çıkan haberler düzenli olarak takip edilmiştir ve 
Yönetim Kurulu üyelerimiz ile paylaşılmıştır. 
 
Odamız haziran ayında 12 kez ulusal, 71 kez  yerel  olmak üzere  toplam 83 kez yazılı basında yer 
almıştır.   
 
Ulusal Yazılı Basın Görünürlülük Raporu  
 

TARİH 
BASIN 
KURULUŞU 

KONU 

27.06.2020 Aydınlık 
Çalışmayan Sektörlere Kısa Çalışma Ödeneği Sürmeli ki İstihdam 
Korunsun 

11.06.2020 Doğru Haber İstihdam Kaybı 1 Milyon 662 Bin Kişi 

13.06.2020 Doğru Haber Sanayi Üretimine Korona Darbesi 

12.06.2020 Dokuz Sütun İstihdam da Arttı 

19.06.2020 Dokuz Sütun Reel Sektördeki Canlanma Hız Kazandı 

12.06.2020 Dünya Kocaeli, Yüzölçümü Küçük Ama Katma Değeri Büyük Bir İl 
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18.06.2020 Dünya OSB'ler Yatırımcıya Bina Kiralayacak 

22.06.2020 Dünya Kocaeli, Sanayisini Zirveye Taşıyor 

4.06.2020 Hürses Önümüzdeki aylarda İyileşme Sürecek 

12.06.2020 Hürses Sanayide İstihdam Artışı Devam Ediyor 

18.06.2020 Milat Teşvik sürüyor Çarklar Dönüyor 

7.06.2020 Para KSO Başkanı Zeytinoğlu Büyüme Değerlendirmesi 

 

 
 

Görsel Basın 
 
Haziran ayında Odamız 2 kez ulusal TV kanallarında yer almıştır. 
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İÇ  HİZMETLER ÇALIŞMALARI 
 
Gelen-Giden Evrak ile Gönderilen Posta-Kargo Görünümü  
 
01-30  Haziran 2020 tarihleri arasında Merkez, Çayırova, Dilovası ve Gebze Temsilciliklerimizin 
gelen ve giden evrak dağılımı aşağıda görüldüğü gibidir. 
 

 Merkez Çayırova Dilovası Gebze Toplam 

Gelen Evrak 357 116 65 111 649 

Giden Evrak 641 111 84 139 975 

 
 

 
 
Gelen-Giden Evrak ile Gönderilen Posta-Kargo Görünümü  
 

 Haziran  ayında 3.651  adet  faks ve 165.578  adet e-mail üye ve kurumlara gönderilmiştir. 
 

 Odanın santral  ve faks hizmeti ile tasdik işlemleri gerçekleştirilmiştir. Odamıza gelen ve 
giden e-postalar  kontrol edilerek, gereği yapılmıştır.  
 

 Haziran  ayında 28 adet kargonun gönderimi gerçekleştirilmiştir.  
 

BİLGİ İŞLEM ÇALIŞMALARI 
 

 Muadil tonerden yıl içinde    12.464.-  TL tasarruf sağlandı. 
 

 Yönetim kurulu, başkanlık, genel sekreterlik, komiteler, meclis toplantıları ile eğitim-
seminer programlarına (toplam 35 adet)   zoom üzerinden teknik destek verildi. 

 

 Başkanlık makamına bir adet dizüstü bilgisayar alımı yapılmıştır. 
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ÜYE HİZMETLERİ HAZİRAN 2020 
 
Kayıt İşlemleri 
 
Haziran ayında  yapılan kayıt işlemleri sonucu üye sayımız (askıda olan üyelerimiz dahil) 3099’dir.  
 
Yeni Kayıt  
 

Hukuki Statü Merkez Çayırova Dilovası Gebze Toplam 

 Limited Şirket 3 - 3 7 13 

Anonim Şirket 2 4 2 1 9 

Hakiki Şahıs - - - 1 1 
TOPLAM 5 4 5 9 23 

 
Kayıt İşlemleri 

 
 
Kayıt Silme  
 
Haziran ayında; 2 adet anonim şirketin,  3 adet limited şirketin kaydı silinmiştir.  
Üye kayıt, istihbarat ve kayıt silme faaliyetlerinin sayısal genel görünümü aşağıdaki gibidir. 
 

İstihbaratı Yapılan 
Firma Sayısı 

Kaydı Yapılan 
Firma Sayısı 

Kaydı Silinen 
Firma Sayısı 

Askıda Olan Firma 
Sayısı 

Toplam Aktif Üye 
Sayısı 

 
- 23 5 527 2572 
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BELGE HİZMETLERİ VE TEMSİLCİLİK ÇALIŞMALARI 

 
Tanzim Edilen Kapasite Raporları 

 
Haziran ayında Belge Servisi, Merkez 
tarafından 38 adet, Çayırova Temsilciliği 
tarafından 23 adet, Dilovası Temsilciliği 
tarafından 27 adet, Gebze Temsilcilği 
tarafından 37 adet olmak üzere;  toplam 
125 adet Kapasite Raporu tanzim 
edilmiştir. 
 
   
 
 
Kapasite Raporları Suret Tasdik İşlemleri  
 
 
Haziran ayında Belge Servisi, Merkez 
tarafından 179 sayfa, Çayırova  temsilciliği 
tarafından 479 sayfa, Dilovası Temsilciliği 
tarafından 179 sayfa ve Gebze Temsilciliği 
tarafından 319 sayfa olmak üzere;  toplam 
1.156 sayfa Kapasite Raporu Suret Tasdik 
İşlemleri yapılmıştır. 

 
 
Çeşitli Konularda Tanzim Edilen Ekspertiz Raporları  
 
Haziran ayında Belge Servisi, Merkez 
tarafından 75 adet, Çayırova Temsilciliği 
tarafından 61 adet, Dilovası Temsilciliği 
tarafından 32 adet ve Gebze Temsilciliği 
tarafından 62 adet olmak üzere;  firmaların 
talepleri üzerine çeşitli konularda toplam 
230 adet belge/ekspertiz raporu tanzim 
edilerek ilgililere verilmiştir.  
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BELGE HİZMETLERİ VE TEMSİLCİLİK ÇALIŞMALARI 

 
Onaylanan Dolaşım Belgeleri  
 
Haziran ayında Belge Servisi tarafından toplam 2.044 adet ATR, EUR1, Form ABC, Form A 
onaylanmışolup, aylık onay miktarları aşağıda sunulmuştur.  
 
 

Belge Çeşidi Ülkeler Onay Sayısı 

ATR Dolaşım  
Belgesi  

AB Ülkelerine yapılan Sanayi ve İşlenmiş Tarım 
Ürünleri ihracatı 

1.130 

Eur1 Dol.  
Sertifikası 

EFTA ülkeleri,  

 Serbest Tic. Anlaşması ülkeleri(STA) 

 AB’ne ihraç edilen işlenmemiş tarım ürünleri 

 AB’ne ihraç edilen AKTC ürünleri 

404 

Form ABC 
(Menşe Şah.) 

GSP(Genelleştirilmiş Tercihler Sistemi) dışında kalan 
ülkeler  

457 

Form A 
(Özel Menşe 
Şahadetnamesi) 

GSP(Genelleştirilmiş Tercihler Sistemi) kapsamında 
Türkiye’ye taviz tanıyan ülkelere yapılan ihracat   

53 

 TOPLAM 2.044 

 
 
 
 
 
*Uluslarararası dış ticarette kullanılan 
Belgelerin boş form satışlarına haziran ayında 
da devam edilmiştir.  
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